
 

 
Poštovani predstavnici medija, 
Zahvaljujem vam se na prisustvu povodom predstavljanja 
ovogodišnjeg Agrobudžeta. 
Nastavljamo praksu da Agrobudžet predstavljamo prvo upravo vama, 
kao zajedničkom partneru proizvođača i preduzetnika, Vlade i naših 
međunarodnih partnera. Ovo patnerstvo je veoma važno jer ima 
zadatak i odgovornost da informacije o brojnim i izdašnim mjerama 
bespovratne podrške dođu do brojnih zainteresovanih potencijalnih 
korisnika. 
Nakon današnjeg predstavljanja, i ove godine ćemo organizovati 
neposredne terenske prezentacije i neposrednu komunikaciju sa 
vrijednim domaćinima, sa preduzetnicima, sa lokalnim zajednicama, 
predstavljajući mjere podrške po sektorima.  
Terenski pristup i ove godine biće posebna obaveza i posebna 
odgovornost za svakog u Ministarstvu i u nadležnim upravama.  
 



 

 
I danas smo zajedno na terenu, u Riječkoj nahiji, u selu Smokovac, na 
imanju našeg proslavljenog rukometaša Mladena Rakčevića. Brojni 
su razlozi zbog kojih smo danas upravo na ovoj adresi: 

 Mladen je svoju uspješnu sportsku karijeru prije godinu ipo 
zamijenio vinogradarstvom i vinarstvom štoo mu je bila 
davnašnja želja i izazov, 

  



 

 
 Ili kako je to on sam nadahnuto napisao: “Igranje pod 

dvoglavim orlom uz zvuke MAJSKE ZORE za mene je bio san 
koji sanjam otvorenih očiju!” Sada je, kako Mladen voli 
skromno da kaže, nastavio da sanja svoj drugi san.  
 

 

 Porodično imanje koje je Mladenov đed izgrađivao pečalbom 

u Americi, Mladen je obnovio novcem koji je i sam sticao u 

inostranstvu tokom 13 godina rukometne karijere.  

 



 

 

 U znak zahvalnoosti prema svom đedu, svoje prvo vino, 
nazvao je Pečalbar. 

 

 

 Mladen je napravio iskorake u razvoju ruralnog turizma kao 
najboljeg mogućeg vida plasmana proizvoda na kućnom pragu, 
ne samo vina i rakije, već i svih ostalih tradicionalnih domaćih 
proizvoda po kojima se sve češće prepoznajemo, 

  



 

 

Uvjeren sam da će nekadašnji kapiten naših zlatnih lavova, i u 
poljoprivredi i ruralnom turizmu ostvarivati pobjede kako je to radio i 
u dresu naše reprezentacije.  

 

 

Ovogodišnji Agrobudžet, kao i prethodni, rezultat je analize realizacije 
mjera prethodnog Agrobudžeta, sugestija i zapažanja i korisnika i 
službi za implementaciju, a pristigle su brojne preporuke od korisnika.  
  



 

 

I ove godine u kreiranju Agrobudžeta bila je veoma važna saradnja sa 
našim EU partnerima, sa Svjetskom Bankom i sa Međunarodnim 
fondom za razvoj poljoprivrede. 
  



 

 
Zbir svih zajedničkih napora je nova DOBRA VIJEST za sektor 
poljoprivrede – Agrobudžet za ovu godinu iznosi 61 milion eura, i 8,3 
miliona je veći nego prošle godine.  
Ovako izdašna sredstva su samo jedan od konkretnih rezultata 
ostvarenog rasta naše ekonomije. 
Povećanje podrške iz EU fondova rezultat je ostvarenog napretka u 
EU integracijama i odgovorne politike koju sprovodi Vlada Crne 
Gore. 
  



 

Zbog svega toga ovogodišnji Agrobudžet možemo s pravom nazvati 
DOMAĆINSKI EVROPSKI I RAZVOJNI. 
DOMAĆINSKI – zbog stalnog rasta sredstava koje Vlada obezbjeđuje 
iz našeg budžeta. Ove godine smo obezbijedili 33,3 miliona eura  
nacionalnih sredstava - 24,4 miliona iz budžeta i 9 miliona kreditnih 
sredstava. 
EVROPSKI – jer u strukturi izvora finansiranja značajna sredstva 
opredijeljena su iz EU fondova – 26,5 miliona eura.  
EVROPSKI je i po njegovoj strukturi, obuhvatu i namjenama mjera koje 
su važan izraz usaglašavanja naše politike sa EU poljoprivrednom 
politikom. 
RAZVOJNI – jer će ovako kreirane mjere Agrobudžeta udružene sa 
učešćem poljoprivrednika i preduzetnika, i lokalnih zajednica, samo u 
ovoj godini, za rezultat imati realizovane i pokrenute investicije u 
iznosu od oko 100 miliona eura. 
Investicije koje podstiču: 

- Unapređenje konkurentnosti, 
- Povećanje obima proizvodnje, 
- Usvajanje standarda bezbjednosti i kvaliteta, 
- Razvoj nove seoske infrastrukture, 
- Razvoj kapaciteta institucija. 

 



 

 
 
Zbog svega toga ovogodišnji Agrobudžet je NOVA DOBRA PRILIKA  

- i za dobre domaćine,  
- i za dobre preduzetnike,  
- i za dobro organizovana udruženja,  
- i za lokalne zajednice,  
- i za efikasne institucije. 

Znamo šta hoćemo – uspješne domaćine i uspješne preduzetnike. 
Imamo strategiju kako da ih podržimo i imamo iz godine u godinu 
više novca za to. O tome najbolje svjedoče brojni novi proizvodni i 
prerađivački kapaciteti širom Crne Gore. 
  



 

 

U strukturi Agrobudžeta definisane su tri oblasti podrške: 
poljoprivreda, ribarstvo i operativni programi. 

Ukupno je definisano 57 mjera.  
 

 

Za tržišno cjenovnu politiku definisano je 10 mjera i opredijeljeno 9,3 
miliona eura, što je povećanje za 1,3 miliona u odnosu na prošlu 
godinu. 
  



 

 
23 mjere u iznosu od 40 miliona eura, odnose se na ruralni razvoj, što 
predstavlja rast podrške ruralnom razvoju od 7,3 miliona eura. 
 

 

Za sektor ribarstva obezbijeđena je podrška u iznosu od 2,24 miliona 
eura, što je povećanje za oko 700 hiljada eura. 
  



 

 
Za bezbjednost hrane, zdravstvenu zaštitu životinja, fitosanitarne 
mjere i za razvoj kapaciteta u ovim važnim oblastima usmjereno je 4,2 
miliona eura, odnosno 50% više. 
 

 

Za direktna plaćanja definisano je 6 programa u iznosu od 8,2 miliona 
eura što je povećanje za 1,1 milion u odnosu na prošlu godinu. 
  



 

 
Nastavljamo sa širokim obuhvatom korisnika i u stočarskoj i u biljnoj 
proizvodnji.  
Povećali smo iznos opredijeljenih sredstava za premije u stočarstvu sa 
3 na 3,5 miliona eura. 
Gazdinstva koja ostvaruju pravo na premiju po grlu od ove godine 
dobijaju premiju za svako grlo a ne samo za grla preko predviđenog 
minimuma.  
Na ovaj način odgovorili smo na dugogodišnje zahtjeve i očekivanja 
farmera da se sva grla obuhvate premijama. 
  



 

 

Kako to izgleda na primjeru govedarstva? Od ukupno 4.860 
gazdinstava koja ostvaruju pravo na premiju po grlu, njih 51% ima 3-5 
grla.  

Dakle, najveću korist od ove novine osjetiće mala gazdinstva. Takav 
efekat osjetiće i gazdinstva u sektorima ovčarstva i kozarstva. 

Na primjer: domaćinstvo koje ima pet grla umjesto dosadašnjih 210 
eura dobiće 350 po osnovu ove jedne mjere.  

  



 

 

Nastavljamo sa mjerama za unapređenje kvaliteta sirovog mlijeka. U 
prošloj godini skoro 60% otkupljenog sirovog mlijeka bilo je u skladu 
sa kriterijumima EU ili 10% više u odnosu na 2018. Naša je ambicija da 
nastavimo sa mjerama za unapređenje kvaliteta, kako bi svo 
otkupljeno mlijeko bilo EU kvaliteta.  

Novina je da će od sredine ove godine sredstva podrške biti uplaćivana 
direktno na žiro račun proizvođača, što je bio njihov sve češći zahtjev. 
Na ovaj način će proizvođači mlijeka znati koliki iznos premije 
ostvaruju od države, a koliki je iznos koji dobijaju od mljekara.  
 

 
  



 

 

Podstaknuti rezultatima u prethodne tri godine, i ove godine 
nastavljamo sa mjerom podrške preradi mlijeka na gazdinstvima.  

Kao rezultat velikog interesovanja proizvođača za ovu mjeru povećali 
smo sredstva podrške za 50%, sa 1 na 1,5 milion eura.  

Prije dvije godine, kada smo počeli sa ovom mjerom, imali smo 278 
korisnika podrške, dok smo u prošloj godini imali 1.534 korisnika.  

Ove godine smo pojednostavili proceduru za podnošenje zahtjeva za 
premiju i približili je proizvođačima. Zahtjev se podnosi u regionalnim 
kancelarijama Ministarstva zajedno sa ostalim premijama u stočarskoj 
proizvodnji. 

 

  



 

 

Naglašavam izuzetne rezultate ove mjere: 

o Registrovano je 2.000 poljoprivrednih gazdinstava na kojima se 
prerađuje mlijeko, i koji te mliječne proizvode plasiraju na tržište; 
o Na tim gazdinstvima dva puta godišnje analiziraju se gotovi 
proizvodi i na taj način se dobijaju podaci o kvalitetu i zdravstvenoj 
ispravnosti proizvoda;  
o Dobili smo podatke o načinu plasmana za preko 30 miliona litara 
mlijeka od kojih je proizvedeno i na tržište plasirano preko 3.500 
tona sira i kajmaka tokom prošle godine.  

  



 

 

NA PRIMJERU za dvije mjere za stočarstvo možemo vidjeti koliko 
gazdinstvo može da ostvari premiju na godišnjem nivou po osnovu 
podrške po grlu i premija za mlijeko.  

Uočavamo da gazdinstvo koje ima 10 krava i daje mlijeko na otkup 
može ostvariti podršku od najmanje 5.080 eura na godišnjem nivou i 
to samo za ove dvije mjere. 

 

 

 

 

 



 

 

Obezbijedili smo 16% više sredstava za Direktna plaćanja u biljnoj 
proizvodnji. 

Povećali smo iznos subvencija sa 180 na 200 eura po hektaru obradive 
površine, odnosno na 210 eura za mlade farmere. 
Krajem prošle godine Vlada je kroz Predlog izmjena i dopuna Zakona 
o akcizama, predložila da poljoprivredni proizvođači budu oslobođeni 
plaćanja akcize za gorivo na registrovanom poljoprivrednom 
gazdinstvu. Na ovaj način poljoprivrednici će ostvariti dodatnu 
podršku od 40-60 eura po hektaru. 
Nastavljamo sa podrškom proizvodnji sjemenskog materijala, 
proizvodnji duvana, revitalizaciji starih vinograda, proširenju 
asortimana vina i širenju vinske kulture. 
 
  



 

Povećali smo i podršku pčelarstvu. Ove godine opredijeljeno je 
400.000 eura za ovaj sektor.  
Izašli smo u susret zahtjevima pčelara i povećali podršku za nabavku 
matica, podršku za preradu voska i od ove godine uključili smo 
podršku za nabavku opreme i pribora. 
 

 
Nastavljamo sa sprovođenjem Programa voće, povrće, mlijeko i 
mliječni proizvodi za škole, koji se pokazao kao veoma uspješan u 
prošloj godini i koji doprinosi stvaranju zdravih prehrambenih navika 
kod djece nižeg školskog uzrasta.  



 

 
Naredne školske godine pored Kolašina, Danilovgrada, Bijelog Polja i 
Berana, program ćemo proširiti na Andrijevicu, Šavnik, Plužine, 
Žabljak, Mojkovac, Petnjicu i Ulcinj.  
 

 
Očekujući nastavak trenda rasta broja zaključenih osiguranja od šteta  
opredijelili smo veća sredstva za ovu mjeru. 
 
 
 
 



 

 
U skladu sa našim opredjeljenjem da razvijamo organsku proizvodnju 
i ove godine smo u okviru mjera za održivo gazdovanje prirodnim 
resursima izdvojili kao dominantnu podršku organskoj proizvodnji.  
GRAFIKON rasta  Dodati 2.2.2 65 strana 100 eura po uslovnom grlu 
40 eura po košinici 2 eura po grlu živine 

 
Nastavljamo da valorizujemo specifičnosti i tradiciju u proizvodnji 
podrškom unapređivanju kvaliteta domaćih proizvoda i zaštitom 
naziva proizvoda. 
 
 



 

Za jačanje konkurentnosti, definisano je 17 mjera i opredijeljeno 36,6 
miliona eura.  
  



 

 
Proteklu godinu obilježilo je ugovaranje i početak realizacije projekata 
u okviru IPARD programa.  Ugovorena su 264 projekta za dvije mjere. 
Krajem prošle godine realizovane su i prve isplate korisnicima podrške, 
a tokom ove godine očekujemo veliki investicioni zamah, kroz 
završetak započetih projekata i isplatu podrške; Ugovaranje novih 
projekata za javne pozive koji su završeni ili se pripremaju za objavu.  
U ovom trenutku, samo kroz IPARD program, realizuju se investicije od 
preko 25 miliona eura, uz bespovratnu podršku od oko 10 miliona 
eura. 
  



 

 
Kroz drugi javni poziv za preradu, pred sam kraj prošle godine, pristigla 
su 52 zahtjeva, vrijednosti investicija preko 38 miliona eura i 
očekivanom bespovratnom podrškom od oko 16 miliona eura. U toku 
je administrativna provjera zahtjeva, nakon čega slijedi terenska 
kontrola, ugovaranje i početak novog, drugog velikog investicionog 
ciklusa. 

 
Najavili smo da ćemo tokom februara objaviti drugi Javni poziv za 
podršku primarnoj proizvodnji, što će biti treći novi veliki investicioni 
ciklus.  
 



 

 
Sa velikom sigurnošću možemo najaviti da ćemo sredinom godine, 
nakon dobijanja akreditacije, objaviti i prvi javni poziv za diverzifikaciju 
aktivnosti, što će biti četvrti novi veliki investicioni ciklus.   
 
  



 

 
Značajno interesovanje naših farmera odnosi se i na mjere podrške, 
koje se finansiraju iz nacionalnog budžeta.  
I zato ih i danas pozivam da iskoriste ove nove izdašne prilike. 
Ohrabruje nas rast interesovanja iz godine u godinu za podršku 
vinogradarstvu i vinarstvu, voćarstvu, nabavci mehanizacije, 
povrtarstvu, nabavci stoke, nabavci opreme za mužu…, uz dodatnu 
podršku za mlade i žene i za one koji su osigurani po osnovu 
poljoprivrede. Kao što vidite otvorene su brojne mogućnosti za 
ostvarivanje značajne podrške po gazdinstvu. 
 
  



 

 
Podrška mladim farmerima ostaje jedan od prioriteta sa 
bespovratnom podrškom od 10 hiljada eura po korisniku.  
 
 

 
Ove godine očekujemo i ubrzanu implementaciju MIDAS 2 programa 
kroz podršku za nabavku opreme za projekte Kuće voća i Kuće maslina, 
kao i podršku za realizaciju brojnih drugih aktivnosti koje su planirane 
u okviru ovog važnog projekta koji realizujemo sa Svjetskom bankom.  
 
 



 

 
Za održivo gazdovanje prirodnim resursima, definisali smo 4 posebne 
mjere sa ukupnim iznosom 780 hiljada eura. Novina je povećanje 
premije za izdig na katune sa 10 na 12 eura po uslovnom grlu. Želimo 
da i ovom mjerom damo podršku očuvanju tradicije u Crnoj Gori.   

 

Nastavljamo snažno izgradnju seoske infrastrukture. Za ovu namjenu, 
zajedno: Vlada, Međunarodni fond za razvoj poljoprivrede IFAD i 
lokalne zajednice uložiće oko 4,5 miliona eura. Izgradićemo desetine 
kilometara novih asfaltnih puteva, nove vodovode i nove akumulacije. 

 



 

 

Osvrnuo bih se na mjeru staračkih naknada, uz podsjećanje da je 
realizacija ove mjere otpočeta 2002. godine. Bilo je različitih 
komentara u odnosu na nju. Bilo je onih koji su smatrali da će ta mjera 
trajati godinu ili dvije i da će se odustati od nje. Čuli su se i stavovi da 
je ta mjera isključivo socijalna i da joj nije mjesto u Agrobudžetu. Mi 
smo smatrali da je ova mjera pravedna i da je bila opravdana, da se 
uvaže oni koji su cijeli život proveli na selu, radili težak posao, sačuvali 
život, tradiciju i običaje na našem selu. Sada je sve to dobra osnova za 
razvoj ruralnih područja.  

Sada smo posebno ponosni što smo tu mjeru uveli, što smo je 
realizovali u kontinuitetu svih ovih godina i što sada možemo da 
kažemo da ima sredstava za staračke naknade, a ne manjkaju sredstva 
za razvoj. 

Podsjetiću da je u decembru prošle godine bilo 3.511 korisnika ove 
mjere od čega je 75% sa Sjevera. 

 

 

 

 

 

  



 

 

Sektor ribarstva i ove godine podržaćemo kroz dva programa: 

- Podrška razvoju morskog ribarstva i marikulture i  
- Podrška razvoju slatkovodnog ribarstva i akvakulture. 

 
Trend rasta podrške sektoru ribarstva nastavljen je i u ovoj godini. U 
poređenju sa prošlom podrška je povećana 44% na ukupno 2,24 
miliona. 
  



 

 

Mjera jačanja profesionalne ribolovne flote predstavlja dio 
višegodišnjeg programa i napora koji ulažemo u obnovu i 
modernizaciju ribolovne flote, čija prosječna starost iznosi više od 40 
godina.  

Ova mjera doprinijeće unapređenju bezbjednosti i sigurnosti na moru 
naših ribara, kao i boljem ulovu ribe.  

Ukupni planirani iznos sredstava u 2020. godini povećan je za 80.000 
eura i iznosi 280.000.  

  



 

 

Novinu ove godine predstavlja i povećanje iznosa sredstava 
namijenjenih za mali privredni ribolov po pojedinačnom zahtjevu za 
podršku, koji je povećan sa prošlogodišnjih 5.000 na 6.500 eura, čime 
je odgovoreno zahtjevu ribarskih udruženja koji su aktivno učestvovali 
svojim predlozima u kreiranju Agrobudžeta. 

  



 

 

Mjera održivog upravljanja i očuvanja resursa ribe i drugih morskih 
organizama, pretrpjela je značajne dopune. 

Dijelu ove mjere, kojom se podržava Institut za biologiju mora, pored 
postojećih aktivnosti ove godine dodata je aktivnost uvođenja 
inovativnih rješenja za poboljšanje kvaliteta stanja životne sredine 
na uzgajalištima morske ribe.  Navedena aktivnost je kreirana u susret 
ne baš dobrim rezultatima stanja životne sredine ispod samih 
uzgajališta, tako da želimo da oporavak navedenih staništa uradimo 
na način koji se pokazao kao dobra praksa na regionalnom nivou. Za 
ovu mjeru opredijeljeno je 122.000 eura.  

  



 

 

U cilju daljeg nastavka borbe protiv nelegalnog, neprijavljenog i 
neregulisanog ribolova uvedena je nova budžetska linija koja 
podrazumijeva unapređenje sistema monitoringa i kontrole u 
ribarstvu. Na ovaj način je omogućena nesmetana operativnost 
Ribarskog monitoring centra uspostavljenog 2018. godine, kao i 
ispunjavanje jednog od završnih mjerila za zatvaranje pregovaračkog 
poglavlja 13 – Ribarstvo.  

  



 

 

U okviru nastavka realizacije MIDAS 2 projekta u 2020. godini 
naglasak će biti stavljen na unapređenje kopnene infrastrukture za 
ribare, kao što je izgradnja ribarske luke u opštini Ulcinj na lokalitetu 
Rt Đeran. Takođe, obezbijediće se podrška ribarima malog obalnog 
ribolova kroz grantove za nabavku novih plovila i opreme, 
unapređenje inspekcije i kontrole ribolovnih aktivnosti kroz nabavku 
plovila za inspekciju, koji bi trebao biti isporučen do sredine februara. 
Za ovu mjeru opredijeljeno je 1.500.000 EUR.  

  



 

 

Mjerom održivog upravljanja slatkovodnim ribarstvom kao i 
prethodne godine podržava se razvoj sportsko ribolovnog turizma, 
jačanje kontrole sportsko–ribolovnih aktivnosti, upravljanje 
slatkovodnim resursima na osnovu raspoloživih naučnih podataka, 
kao i izrada ribolovnih osnova.  

 

Podrška unapređenju sektora marikulture je ostala na 
prošlogodišnjem nivou, dok je podrška unapređenju sektora 
slatkovodne akvakulture zbog velikog interesovanja uzgajivača 
slatkovodne ribe povećana.  



 

 

Uprava za bezbjednost hrane, veterinu i fitosanitarne poslove, 
realizovaće četiri programa. 

1) Program mjera bezbjednosti hrane i hrane za životinje 
2) Program obaveznih mjera zdravstvene zaštitu životinja 
3) Program fitosanitarnih mjera i 
4) Razvoj i jačanje kapaciteta – MIDAS 2 

Zajednički ciljevi ovih mjera su očuvanje zdravlja životinja i bilja, a time 
i zdravlja ljudi, odnosno javnog zdravlja, kao i obezbjeđivanje zdrave i 
kvalitetne hrane.  
  



 

 

Za program obaveznih mjera zdravstvene zaštite životinja 
obezbijeđeno je 2,34 miliona eura ili skoro 45% više nego prošle 
godine, u susret sve većim globalnim izazovima vezanim za bolesti 
životinja.  

Uspješno sprovedene preventivne mjere vakcinacije protiv bolesti 
plavog jezika i kvrgave kože rezultirale su suzbijanjem ovih bolesti i u 
ovogodišnjem budžetu biće zamijenjene programima monitoringa, 
odnosno nadzora za kontrolu ovih bolesti, pri čemu za bolest kvrgave 
kože će i dalje biti obezbijeđena finansijska podrška od strane EK. 
 



 

 
Ministarstvo poljoprivrede, Uprava za bezbjednost hrane i Savjet za 
zaštitu životinja u saradnji sa NVO iz oblasti zaštite životinja su u 
prethodnom periodu preduzeli brojne aktivnosti u cilju rješavanja 
problema kontrole populacije pasa.  
I pored svega toga, rezultati su izostali, jer na ulicama gotovo svih 
gradova vidljiva je velika populacija pasa lutalica.  
Vjerujem da ćemo uz nastavak aktivnosti Uprave za bezbjednost 
hrane, dalju saradnju sa NVO iz ove oblasti, imati i znatno angažovaniji 
odnos lokalnih samouprava. 
  



 

 
I na samom kraju,  
Siguran sam da će vrijedni poljoprivrednici i preduzetnici u 
ovogodišnjem Agrobudžetu prepoznati svoje nove dobre prilike i da će 
ih iskoristiti da unaprijede svoju konkurentnost i kapacitete, usvoje 
nove standarde kvaliteta i bezbjednosti, osvoje nova tržišta, otvore 
nova i osiguraju postojeća radna mjesta i doprinesu ukupnom 
ekonomskom rastu i unapređenju kvaliteta života. 
Ono što im mogu poručiti je da ćemo i dalje biti sa njima na terenu, da 
će se njihov glas čuti i razumjeti i da ćemo se zajedno radovati novim 
iskoracima i novim pobjedama. 
 
 


